
Sønderholm den 15/2 2018 

Høringssvar angående forslag 1l udmøntning af besparelse i Budget 
2018 vedr. Teknisk Serviceledelse 

Skolebestyrelsen og MED-udvalget på Sønderholm Skole har behandlet forslaget 1l besparelse 
på Teknisk Serviceledelse. Vi har følgende kommentarer: 

Det er uhørt, at den suverænt største del af besparelsen findes ved at skære voldsomt i @merne @l 
at løse Teknisk serviceopgaverne på de mindste skoler uden overbygning. Selv om TSL-opgaven skal 
løses af overbygningsskolen, er det tydeligt at disse skoler samlet set skal spare suverænt mest. 

Vi vil påpege, at vi finder det særdeles vig@gt at alle skoler har en Teknisk serviceleder eller 
servicemedarbejder, som har sin daglige gang på skolen. Den beskedne ramme på 770 @mer lever 
ikke op @l deLe. Der findes et hav af udefinerbare opgaver, som de mindste skoler normalt har haM 
TSL @l at løse. Vi frygter at mange af disse opgaver fremover vil skulle løses af skoleledelsen, som i 
forvejen har alt for lidt @d @l ledelsesopgaven. 

Når skoler som ikke i modellen deler Teknisk Serviceleder skal samarbejde om ansæLelse af 
Servicemedarbejdere, er det uklart hvem, som har ledelsesreLen over disse servicemedarbejdere. 

Når vi samlet set i Aalborg Kommune sparer på @merne @l teknisk serviceledelse, bliver der mindre 
@d @l at løse nogle af de håndværksopgaver, som vi førhen selv kunne varetage. Der vil blive større 
behov for at @lkalde eksterne håndværkere, og deres @meløn er høj. UdgiMen flyLes blot fra 
lønbudgeLet @l driMsbudgeLet. Samlet set tvivler vi på, om der reelt set sker en besparelse. 

Hvis vi helt egois@sk ser på @ldelingen af @mer @l Teknisk Serviceopgaven på Sønderholm Skole, er 
vi meget @lfredse. Men vi er sam@dig optaget af at kvaliteten bevares på alle kommunens skoler. 
Det mener vi ikke, at det nuværende besparelsesforslag lever op @l. 

Med venlig hilsen 

MED-udvalget og Skolebestyrelsen på Sønderholm Skole 


